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ACTA DEL CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE 

FORMACIÓ (CA de l’IMF)  

 

Data: 2 de novembre de 2023 

Hora: 17:00 h  

Lloc: presencial a l’edifici de l’Enològica 

també en format telemàtic 

 

Punts de l’ordre del dia:  

1. Memòries escoles curs 22/23. 
2. Pla anual escoles curs 23/24. 

3. Modificació de la distribució de la jornada del professorat de l’Escola 
d’Art. 

4. Jubilació director Albert Abella, i donar compte de nomenament de 
direcció pel curs 23/24. 

5. Donar compte de sentència judicial, favorable a les argumentacions 

defensades pel IMF. 
6. Pressupost 2024, relació de llocs de treball, objectius i indicadors.  

7. Sol·licitud aportació econòmica extraordinària per l’EEC. 
8. Proposta organitzativa de l’IMF. 
9. Precs i preguntes. 

 

Assistència:  

Gemma Romeu Creixell, presidenta  assistència presencial 

Lourdes Sánchez López, vicepresidenta  assistència presencial 

Miquel Medialdea Guijo, regidor assistència presencial 

Àngels Dalmau Soler, regidora assistència presencial 

Meritxell Montserrat Mestres, representant de 

Junts per Vilafranca 

es connecta telemàticament a les 
17:45, s'incorpora presencialment 
a les 18:45 

Josep Àlvarez Picos, representant d' ERC no assisteix 

Muntsa González Illa, representat de la CUP assistència telemàtica 

Montse Rodríguez Fidalgo, representant de VeC assistència presencial 

Salvador Ventura Ventura, administrador general assistència presencial 

Dolors Peñafiel Hervás, cap Servei d'Educació assistència presencial 

Àngel Hom Bagé, cap Servei de Cultura assistència presencial 

Montse González Figueras, cap Servei d'Ocupació assistència presencial 

Ferran Bohé Medialdea, director de l'Escola 

Municipal d'Art Arsenal 
assistència presencial 

Carles Sanz López, director de l'Escola Municipal 

de Música Maria Dolors Calvet 
assistència presencial 

Ester García Adrados, directora de l'Escola 

d'Enoturisme de Catalunya 
assistència presencial 
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Fina Raventós Lorenzo, representant legal dels 

treballadors/es 
assistència presencial 

Roser Vives Tort, secretària  assistència presencial 

 

Assisteixen també Montse Espinosa Sospedra (en substitució de Josep Álvarez 

Picos d’ERC, amb veu però sense vot), Aureli Ruiz Milà (amb veu però sense 

vot, en substitució de Meritxell Montserrat Mestres de Junts per Vilafranca, 

que no sap si podrà assistir a la reunió ) i Gerard Domingo Blanch, coordinador 

pedagògic de l’Escola d’Enoturisme de Catalunya. 

 

La presidenta inaugura la sessió donant la benvinguda als nous membres del 

consell, tothom es presenta.  

 

Explica que en aquesta nova etapa es vol avançar l’hora de les reunions, tal i 

com s’ha fet amb els Plens Municipals, i es proposa que sempre siguin a les 5 

de la tarda. La representant de Junts havia demanat que aquesta convocatòria 

es fes en un altre horari o canviar la data, però va semblar convenient 

mantenir la reunió ja que no s’havia rebut cap altre queixa i, a més a més, el 

mateix dia, a les 8 del vespre, els membres de l’equip de govern havien 

d’assistir a la inauguració del Most Festival.  

 

La presidenta diu que els punts 6 i 8 no es votaran i quedaran pendents per a 

un nou consell que es convocarà cap finals de mes, ja que tant la 

documentació del punt 6, que es va reenviar amb modificacions, com la 

proposta d’afegir el punt 8 i la documentació relacionada, es van enviar amb 

poc temps. 

 

Desenvolupament de la sessió: 

 

1. Memòries escoles curs 22/23. 
2. Pla anual escoles curs 23/24. 
La regidora cedeix la paraula a les direccions de les 3 escoles de l’IMF, que 

expliquen els trets més destacats de la Memòria i el Pla anual de cada centre. 

Tots els assistents han rebut la documentació i no hi ha cap pregunta. 

   

La regidora comenta que, dins el pla de treball de la taula de formació 

professional, està previst fer una fira amb tota l’oferta educativa i professional 

de la comarca, que és molt amplia, i serà un bon moment per fer difusió de 

l’oferta de l’EMA i l’EEC. També que, com a regidora de Turisme, vol treballar 

amb xarxa amb l’EEC fomentant a Vilafranca la capitalitat del vi.  

 

3. Modificació de la distribució de la jornada del professorat de 
l’Escola d’Art. 

L’administrador general dona compte d’una modificació de la dedicació 
setmanal d’hores lectives del professorat de l’EMA Arsenal, que en comparació 
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a altres escoles d’art se situa en la franja alta. S’ha aprofitat la jubilació del 
conserge del centre, que feia jornada sencera, per proposar que qui el 

substitueixi faci mitja jornada. El diferencial en el cost de la nova contractació 
permet assumir econòmicament una reducció de la dedicació d’hores lectives 

del personal de l’escola, que passa a ser de 25 enlloc de  25,5 hores, dins la 
seva jornada de 37,5 hores setmanals. Aquesta reducció d’hores lectives es 
transformen en hores de permanència. 

 
La representant dels treballadors puntualitza que no és una reducció sinó un 

canvi, ja que s’estan treballant el mateix nombre d’hores, i es mostra en 
desacord amb que el professorat hagi d’assumir tasques de manteniment, com 
expressa l’acord. Creu que es important que parlar de “manteniment” no 

generi confusions. 
 

L’administrador diu que es pot revisar el redactat, que en tot cas aquesta 
assumpció de tasques del professorat fa referència a tancar llums de les aules 
i similars, no a manteniments. 

 
La cap del Servei d’Educació explica que gran part del manteniment de l’EMA 

Arsenal el fa la Unitat de Serveis de l’Ajuntament. 
 
La representant de la CUP pregunta quan es contractarà el nou conserge i 

també considera que la biblioteca de l’escola disposa d’un fons important que 
podria estar a l’abast de la ciutadania. 

 
El director de l’EMA explica, en relació a la contractació del servei de 
consergeria, que estan acabant de perfilar la singularitat del lloc de treball, ja 

que la figura anterior aportava coneixements tècnics per a determinades 
creacions del centre i voldrien que quedés recollit a les bases de la 

convocatòria. Sobre la biblioteca, ell i la representant del treballadors 
expliquen que actualment només és accessible a l’alumnat del centre, no 
tenen prou recursos per obrir-la al públic ni per crear un servei de préstec. 

Això és així des de l’any 2014, en que va augmentar la dedicació lectiva del 
professorat. 

 
4. Jubilació director Albert Abella, i donar compte de nomenament de 

direcció pel curs 23/24. 
L’administrador general explica que l’anterior director de l’EMA arsenal, l’Albert 
Abella, s’ha jubilat. L’anterior equip de govern va veure millor esperar per a 

l’elaboració de les bases i nomenar un equip directiu provisional. L’actual 
director és l’anterior cap d’estudis, el Ferran Bohé, continua formant-ne part la 

Sònia Cabestany i s’incorpora la Rosa Boqué. 
 
La vicepresidenta vol fer constar l’agraïment a l’anterior director, l’Albert 

Abella, que portava molts anys en el càrrec i havia contribuït a prestigiar el 
centre, superat moment difícils en la gestió de l’escola. Considera que gràcies 

a ell i tot l’equip actualment és un centre amb molta qualitat i reconegut dins 
el seu sector. 
 

La presidenta se suma a l’agraïment, considera que l’anterior director tenia 
una gran capacitat de gestió i que el traspàs al nou equip s’ha fet molt 
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correctament. Estén el seu reconeixement a tots els equips directius de les 
tres escoles.  

 
5. Donar compte de sentència judicial, favorable a les 

argumentacions defensades pel IMF. 
L’administrador explica que ha rebut una queixa del delegat de protecció de 
dades per haver enviat aquesta sentència als membres del consell sense haver 

ocultat les dades personals. Considera que totes els documents que es 
trameten als membres del consell són informacions de caràcter reservat, però 

demana a tothom la màxima discreció específicament amb aquestes dades, 
amb aquesta advertència és considera feta la reparació. 
 

Explica que l’any 2019, quan s’estava negociant l’acord amb els treballadors, 
el professorat de l’EMA Arsenal va presentar una demanda per tal que no 

prescrivissin els drets. Amb el cobrament dels endarreriments salarials, part 
de la demanda va quedar resolta però hi va haver discrepància en la part que 
feia referència al premi de fidelitat. L’actual sentència dona la raó a l’IMF, que 

no reconeix aquest premi, però la decisió està recorreguda, per tant resta 
pendent de resolució definitiva, que pot emetre’s en un termini aproximat de 

dos anys. El reconeixement del dret a aquest premi tindria un impacte d’uns 
100.000 euros en les finances de l’IMF. 
 

La representant dels treballadors agraeix la rectificació sobre l’enviament de 
les dades personals i demana que l’advertiment es faci extensiu a altres 

persones que també han rebut la informació. 
 
L’administrador diu que, en tot cas, ho ha enviat a persones de l’antic equip 

directiu i del comitè, i considera que ho ha fet en el marc laboral estrictament 
necessari i la confidencialitat està garantida. 

 
6. Pressupost 2024, relació de llocs de treball, objectius i indicadors.  
La presidenta explica que aquest punt no es portarà a votació ja que s’ha fet 

una modificació del pressupost i la documentació s’ha entregat tard, proposa 
quedar d’aquí a tres  setmanes per portar-lo a aprovació.  

Explica que el nou govern dona molta importància al comerç i al 
desenvolupament econòmic, per això s’ha planejat fer una reorganització i ha 

requerit l’administrador general de l’IMF, el Salvador Ventura, per a coordinar 
l’àrea de desenvolupament econòmic. El seu perfil analític, que ha aportat 
molt de rigor a la gestió del l’IMF, el fan idoni per aquest nou encàrrec. Tot i 

així es preveu que es quedi un temps suficient per a fer un bon traspàs. Per a 
substituir-lo a l’IMF s’ha pensat en un perfil que tingui visió estratègica, que 

ajudi a buscar finançament i comparteixi l’enfocament que es vol portar  a les 
tres escoles. La persona proposada és l’Ester García, actual directora de l’EEC, 
que compta amb aquesta visió estratègica del territori i pot ajudar a donar 

impuls a l’IMF. A ella la substituiria l’actual coordinador pedagògic de l’EEC, el 
Gerard Domingo. Tot això fa modificar el pressupost, ja que la nòmina de 

l’administració formava part de l’estructura municipal, atès que el Salvador 
Ventura és treballador de l’Ajuntament, i ara s’haurà d’incloure dins 
l’estructura de l’IMF. 

L’actual administrador diu que ha complert l’encàrrec que ell va rebre, que va 
ser d’endreçar la gestió i organització de l’IMF, portar el control econòmic i 



  

 

 

 

IMF Acta 35 - 5/7  

resoldre la situació de l’acord de les condicions econòmiques laborals dels 
treballadors de l’entitat. Compta fer un traspàs a les escoles per tal que elles 

mateixes portin la gestió econòmica.  
 

Quant a les modificacions del pressupost, explica que el sou de la gerència, 
que era una aportació en espècies per part de l’Ajuntament, ara serà de 
l’estructura de l’IMF. També que s’ha modificat l’augment salarial del 3% al 

2,5%, però partit dels salaris d’octubre augmentats recentment per un 0,5% 
des de gener 23. Diu que la previsió de reforç de l’estructura de l’Escola 

d’Enoturisme, contemplat a despesa corrent com personal autònom, s’ha 
traspassat a despesa de personal laboral i també s’ha canviat la despesa de 
professorat autònom de l’Escola d’Enoturisme a una plaça laboral de 

Coordinació pedagògica. 
 

El substitut de la representant de Junts per Vilafranca, membre de l’antic 
equip de govern, agraeix la tasca a l’administrador general a qui ell mateix va 
proposar en el seu dia i li desitja sort en la nova tasca. Sobre la proposta de 

substitució, diu que la forma de fer el nomenament no li sembla correcte ja 
que els estatuts preveuen com s’han de cobrir les vacants, i hi hauria d’haver 

un concurs amb bases definides. Diu que cal ser conscient de la responsabilitat 
del Consell d’Administració i considera que actuar d’una manera o altre pot 
arribar a genera problemes de responsabilitat personal. També creu que les 

promocions internes per a tasques de gerència i alta direcció no són 
recomanables. Per últim, apunta que l’informe està signat per la presidenta de 

l’IMF i considera que, en canvi, hauria d’haver estat elaborat per un perfil més 
tècnico-jurídic. 
 

La presidenta diu que tindran en compte les recomanacions del representant 
de Junts. 

 
La vicepresidenta diu que a l’àrea de comerç és molt necessària una figura 
amb el perfil professional de l’actual administrador de l’IMF. 

 
7. Sol·licitud aportació econòmica extraordinària per l’EEC. 

L’administrador general dona compte que algunes subvencions pressupostades 
per l’EEC no s’han aconseguit, per tant cal cobrir aquests imports amb una 

aportació  de l’Ajuntament donat que assumien una part rellevant dels costos 
estructurals de l’EEC. 
 

La directora de l’EEC explica que en la tramitació del programa FPO Dual 2022 
es van trobar que una empresa que acollia alumnat no estava al dia de les 

seves obligacions fiscals, això va fer que la Generalitat denegués el projecte 
sencer. També s’han trobat, en el programa FOAP per a persones en situació 
d’atur, que uns 8 alumnes han abandonat el curs. Quan això succeeix sense 

que el motiu sigui la inserció la part de subvenció proporcional no es percep. 
 

La cap del Servei d’Ocupació explica que ells s’han trobat amb que el SOC 
paga d’inici un 60% dels imports atorgats però el 40% restant pot arribar a 
pagar-lo al cap de 4 anys, quan s’ajunten vàries formacions és un problema. 
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L’administrador general afegeix que van ser optimistes en les previsions 
d’ingressos en l’elaboració del pressupost 2023. 

 
El coordinador pedagògic de l’EEC diu que la normativa sobre certificats de 

professionalitat contempla donar d’alta alumnes però després es troben amb 
que no es pot fer. 
 

La representant de Junts per Vilafranca s’afegeix a les felicitacions a l’Albert 
Abella i al Salvador Ventura. Pregunta el nombre d’alumnat que hi ha als cicles 

de l’EEC, considera que s’hauria d’aspirar a tenir-ne 30.  
 
La directora respon que aquest curs en tenen 16, l’any passat 8. Explica que 

l’interès per la formació en el món turístic ha disminuït però que les empreses 
necessiten professionals, a l’EEC van fer una aposta per tenir persones de 

pràctiques i actualment hi ha alumnes de Geòrgia i Japó interessats, també 
tenen alumnat d’Ucraïna. Es mostra satisfeta que a nivell internacional hi hagi 
interès per formar-se a l’EEC. També comenta que es troben en que hi ha 

persones que venen a portes obertes, pensant que és un centre públic, però 
quan saben el cost es fan enrere. 

 
La presidenta comenta que amb el cicle de joieria també es troben que només 
són 6 persones. Són cicles cars, mentre no es pugui aconseguir concert amb la 

Generalitat, però amb prestigi perquè el professorat de l’Arsenal i l’EEC 
preparen molt bé. Diu que l’encàrrec és anar augmentant el nombre 

d’alumnat. 
 
La representant de la CUP pregunta si el gruix d’alumnat de l’EEC són 

provinents de programes del SOC, la directora explica que no, n’hi que fan 
formació reglada i d’altres que provenen del món laboral. 

 
8. Proposta organitzativa de l’IMF. 
Aquest punt no es parla, ja s’ha explicat al punt 6 que es portarà a aprovació 

en uns propera reunió del consell. 
  

9. Precs i preguntes. 
La presidenta, tenint en compte que la representant de Junts per Vilafranca 

s’ha incorporat més tard a la reunió, torna a explicar el que s’ha comentat a 
l’inici sobre l’hora i de la reunió. Diu que s’ha proposat a les 5 de la tarda, per 
motius de conciliació familiar, com es va amb el Ple, i a més perquè aquest dia 

en concret hi ha un acte previst al vespre. Diu que s’ofereix la modalitat de 
format híbrid per facilitar la participació, així qui vulgui es pot connectar 

telemàticament. Es diu de buscar un dia de la setmana que vagi bé a tothom, 
es comenta entre tots els membres, i el dia que té més consens és el 
dimecres. 

 
La representant de VeC vol fer constar que no va rebre correctament la 

documentació. La secretària pren nota i ho tindrà en compte. Explica que la 
tramesa es va fer de forma conjunta a tots els membres, la resta de persones 
ho van rebre bé. Els documents es van comprimir en format zip, però tot i així 

el pes era elevat i potser per això no li va arribar. Es tindrà en compte per a 
posteriors ocasions. 
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La representant del treballadors/es vol deixar constància que fa un any i mig 

que estan intentant constituir la mesa de negociació, demana que s’agilitzi 
aquest tema ja que sembla que sempre hi ha algun motiu per posposar-ho. 

 

I, sense res més a tractar, s’aixeca la sessió a les 19:20 hores, de la qual 

n’estenc acta. 

 

  

Roser Vives Tort 

Secretària del CA de l’IMF 

  

 

Diligència: aquesta acta ha estat aprovada definitivament en data 5 de 

desembre de 2023, tal i com es va acordar en la reunió del Consell 

d’Administració del IMF celebrada en data 27 d’octubre de 2020 en relació al 

procediment d’aprovació de les actes.  

Es fa constar que una primera versió de l’acta va rebre una esmena, 

seguidament es va corregir i es va tornar a enviar per mitjans electrònics a 

tots els membres del Consell d’Administració. No es va presentar cap altre 

esmena en el nou termini establert, donant així l’acta per aprovada. 

 

La secretària Vist i plau, la presidenta 

 

 


		2023-12-07T09:29:57+0100
	MARIA ROSER VIVES TORT - DNI 46633404F (SIG)


		2023-12-11T14:31:27+0100
	77319621S GEMMA ROMEU (R: P0800233I)




